

السيد / فرانشيسكو ريزو



مسؤول تنفيذي أول في المعهد الوطني الإيطالي للإحصاء (ISTAT)

البريد الإلكتروني: [rizzo@istat.it](mailto:rizzo@istat.it)

يشارك السيد ريزو منذ عام 2004 في العديد من تطبيقات تبادل البيانات الإحصائية والبيانات الوصفية SDMX . وفي عامي 2008 و 2009، ساهم بصفته خبيرًا وطنيًا مستقلًا في يوروستات، في مشروع مركز التعداد الأوروبي وتصميم أدوات "البنية التحتية المرجعية لـ SDMX . ويقوم في الوقت الحاضر بتنسيق عملية تطوير "أدوات النشر" ويشارك في العديد من أنشطة التعاون الدولي وبناء القدرات لدعم مكاتب الإحصاء الوطنية الأخرى في تنفيذ أنظمة النشر وإعداد التقارير على أساس المعايير العالمية.

**Mr. Francesco Rizzo**



**Senior Executive Officer, The Italian National Statistical Institute (ISTAT)**

**Email Address:** [rizzo@istat.it](mailto:rizzo@istat.it)

Since 2004, Mr. Rizzo had been involved in several SDMX implementations. In 2008 and 2009, as Detached National Expert in Eurostat, he contributed to the European Census Hub project and to the design of the “SDMX Reference Infrastructure” tools. Currently, he has been coordinating the development of the “Dissemination tools” and he has been involving in several international cooperation activities and capacity building actions in supporting other NSOs in implementing dissemination and reporting systems based on standards.